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PREDMET:  Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
 
Vijećnica Gradskog vijeća Grada Labina Tanja Pejić (Demokrati) je na 20. redovnoj sjednici 
Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 11. listopada 2023. godine postavila vijećničko pitanje: 
 

„Pitanje za direktora VODOVOD LABIN d.o.o. gosp. Alen Golja 

Na poziv jedne gospođe iz Raše, prenosim njezinu zamolbu za odgovorom. Radi se o situaciji 

kojom su Labinštinu preplavile ogromne količine oborina pred nekih mjesec i pol dana. 

Riječ je o cca 11 stambenih jedinica (obitelji) koje su doživjele totalnu ili djelomičnu devastaciju 

okoliša i stambenih jedinica a koju je uzrokovalo prelijevanje fekalnih voda tj. fekalija iz 

obližnjeg kanala u Raši. 

Smatra da su Grad Labin, Vodovod Labin d.o.o. i Hrvatske vode trebale učestvovati u donaciji 

novčanih sredstava tim obiteljima koje su pored oštećenja vlastitog doma i okoliša imali i 

zdravstvene probleme. Za sve postoji dokumentacija i nalazi liječnika tako da sada ne bi htjela 

da polemiziramo oko toga, tiša da li voda smrdi ili ne smrdi a kamoli je li pitka ili nije. 

Gospođa kaže da je Općina Raša dala tim obiteljima mali doprinos, da je Vodovod umanjio 

dio troškova vode za taj mjesec te pohvaljuje direktora Donalda Blaškovića (1.Maj) koji im je u 

kratkom roku dobavio kontejner za odlaganje uništenih stvari i smeća. 

Ona se poput svojih susjeda koji su doživjeli istu katastrofu pita kako navedeni subjekti nisu 

učestvovali barem za početak u nekom simboličnom doprinosu kako bi im za prvu ruku pomogli 

u rješavanju egzistencijalnih pitanja. Nabrojala sam Grad Labin, Hrvatske vode, a kako pitanje 

upućujem Vama, pitam Vas da li smatrate da ste dužni jedan dio troškova sufinancirati s 

obzirom da svi plaćamo račune ali nam se svima ne dešavaju takve katastrofe, a radi se o 

malom broju obitelji? 

I ja osobno smatram da se od svih stavaka na računu može oduzeti jedan za takve ekstremne 

slučajeve a ne se pravdati na „višu silu“-pod tim uključujem sve nabrojane subjekte.“  

 
 



Odgovor na pitanje je na sjednici Vijeća dao Alen Golja, direktor TD Vodovod Labin d.o.o. 
Labin: 
 
„Vodovod Labin je u svojem dijelu nadležnosti sudjelovao u sanaciji šteta od poplava u donjem 

dijelu Raša. Moramo napomenuti da je cijelu akciju vodila Civilna zaštita Istarske županije. 

Vodovod Labin d.o.o. je sve svoje raspoložive snage dao na raspolaganju Civilnoj zaštiti već 

onaj prvi dan te smo intervenirali i na području Rapca, Labina i Raše. Međutim najteže stanje 

je bilo u Maslinici u Rapcu i Raši. Ja sam osobno obišao sve obitelji u naselju Raša koje su 

stradale u poplavi. Pokušali smo im pomoći na bilo koji način i sve ono što je bilo u našim 

mogućnostima mi smo već u onom prvom danu napravili. S obzirom da je pala ogromna 

količina kiše došlo je do zamućenja izvorišta, ali mi smo uspjeli napuniti vodospremu Raša sa 

dovoljnom količinom vode tako da su mještani Raše bili izuzeti od mjere prokuhavanja i barem 

na taj način smo im olakšali situaciju. U suradnji sa epidemiološkom službom, sanitarnom 

inspekcijom i Hrvatskim zavodom za zdravstvo ponovno smo obišli sve stanare, izuzeli vodu 

za analizu sa slavine kućanstva i sve analize su bile dobre. Za to postoji dokumentacija koju 

mogu i u pismenom obliku poslije dostaviti. Spomenuta gospođa iz Vašeg pitanja nas je zvala 

već onaj prvi dan i mi smo također izuzeli vodu na slavini baš na sam dan poplave. Isto tako 

voda je bila ispravna. Ono što moram napomenuti, da se ni po zakonu fizike zbog razine u 

tlaku, i da je došlo do puknuća cijevi, fekalije iz okoliša ne mogu ulaziti u cijevi. A i da je došlo 

do puknuća onda bi cijela Raša bila bez vode. Vodovod Labin d.o.o. nije umanjio dio troškova 

vode već smo cjelokupni račun za taj mjesec svih 11 obitelji stornirali, a isto tako smo odradili 

neke potrebne radnje i pružili pomoć u aktivnostima koje smo mi mogli odraditi, ono čisto s 

ljudske strane. S obzirom da se radi o oborinskim vodama, o oborinskom kanalu koji je u 

ingerenciji Hrvatskih voda, Vodovod Labin d.o.o. nema mogućnosti namiriti štetu koju su 

mještani pretrpjeli, ali znam da je Općina Raša poduzela mjere kako bi navedenim mještanima 

pomogla. Na žalost, stavke na računu za vodu su definirane Zakonom o vodama i dodatne 

stavke ne mogu se dodavati na račun. Zajedno sa vijećnikom gosp. Bastijanićem obišli smo 

oborinski kanal na Kapelici i onda je već bilo vidljivo koje to količine i sila vode je bila jer na 

području kanala nije bilo ni trunčice mahovine koja se zadržavala sa strane. Stoga je vrlo važno 

da se ti kanali dobro održavaju, da ljudi ne bacaju smeće u njega niti da pored kanala odlažu 

drva, građevinski materijal, kako ne bi zapelo i razvilo mogućnost prelijevanja vode iz korita 

kanala. Upravo je taj događaj u Raši potvrdio još jednom da je odluka i ustrajnost na odvajanje 

mješovitog sustava u dijelu centra Labina bila dobra i nužna. Nakon izgradnje nove mreže 

fekalne i oborinske kanalizacije u naselju Raša te sanacija mosta koja bi trebala biti, vjerujem 

da se takve situacije više nikada neće ponoviti.“ 

Vijećnica Tanja Pejić (Demokrati) dodatno navodi: 

„Ja se zahvaljujem na opširnom odgovoru. Ja bi samo imala jedan komentar. Ja ne sumnjam, 

stvarno ne sumnjam da imate svu tu dokumentaciju koju ste naveli, ali problem je u tome što 

su ti ljudi zaista bili kod liječnika. Bila sam i ja dole nakon par dana kada se to desilo. Vidjela 

sam poruke od doktorice, neću sada imenovati. Ti ljudi jesu imali mučnine i da ne nabrajam 

dalje. I sada ako je sve ispravno. Bila sam dole u toj jednoj stambenoj jedinici, ja nisam mogla 

dolje stajati. I ja sam se pitala da li će im netko omogućiti zamjenu te zemlje gdje sade svoje 

povrće i voće. To se vidi. To je očito. Ja sada ne očekujem da mi Vi odgovorite. Ja samo hoću 

reći da su ti ljudi dole imali zdravstvenih problema, za što postoji dokumentacija i oni su to 

čistili, vidjela sam snimke, na način na koji su to čistili. Znači, da ne kažem šta do koljena. 

Možda su to doživjeli preko čula mirisa. Samo sam htjela to komentirati.“ 



Alen Golja, direktor TD Vodovod Labin d.o.o. Labin dodatno navodi: 

„Vezano za zemlju i cijeli onaj okoliš oko tih stanova, Zavod za javno zdravstvo je naložilo da 

se sve dezinficira i to je učinjeno u dva navrata. Isto tako pronalazi se rješenje, a možda se i 

pronašlo jer nemam tu informaciju obzirom da je to vodila Općina Raša. Radilo se o tome da 

li će se dio zemlje zamijeniti u vrtovima tih mještana, ali sve službe koje su bile u to uključene 

su, svatko je odradio svoj dio posla. Tako da vjerujem da će se iznaći najbolje rješenje, 

najkvalitetnije. Naravno da je zdravlje ljudi najvažnije.“ 

 

 S poštovanjem, 

 

                                                                                                          PROČELNICA 

                                                                                                      Loreta Blašković, v.r. 

 


